
 صنع القرارات بكميات التربية لمبنات وعلاقته بالذكاء الوجداني : عنوان الدراسة 
 نورة عبد الغفار  : اسم الباحثة 

 :الدراسة  ملخص
تهدد  الدراسدة الحاليدة  لدك الكندد  عدن النلاقدة بدين صددنع القدرارات لددك القيدادات  بكميددات 

 . التربية لمبنات فرع جامنة الممك عبد النزيز والذكاء الوجداني لديهن 
  - Barاون  –مقياس بدار :واستخدمت الباحثة . من القيادات(  25) وتكونت عينة الدراسة من 

On   ستبانة صنع القرار من  عداد الباحثة و ا.لمذكاء الوجداني . 
 :وقد أسفر التحميل الإحصائي لمنتائج عما يمي 

 بقن  لي حد كبير الأسموب النممي البنات يط التربية بكميات القيادات  ن. 
  البنات يطبقن مبدأ المناركة في اتخاذ القرارات بدرجة عالية التربية القيادات بكميات ن. 

دالة موجبة لدك القيادات بكميات البنات بين مكونات الذكاء الوجداني توجد علاقة ارتباطية 
الذكاء النخصي ، الذكاء الاجتماعي ، القدرة عمك التكي  ، التحكم في الضغوط ، الحالة )

 وكذلك الدرجة الكمية لمذكاء الوجداني وبين درجة صنع القرارات( المزاجية

 

 

Decision-making in the College of Education for Girls 

and its relationship to emotional intelligence 
 

Abstract: 

 
          The present study aims to reveal the relationship between decision-

making to the leaders in the College of Education for Girls 
Branch King Abdul Aziz University and emotional intelligence to them. 
The study sample consisted of (52) of leaders. The researcher used: Scale 
Bar - Online Bar - On the emotional intelligence. And questioner  to identify 
the decision-making by the researcher. the following result from statistical 
analysis 
• Leadership in the colleges Applied to a great extent the scientific method. 
• Leadership  in the colleges Applied the principle of participation in decision-
making with a high degree. 
• There is a correlation function is positive in the faculties of leadership girls 
between the components of emotional intelligence (intelligence personal, 
social intelligence, the ability to adjust, control stress, mood) as well as the 
overall degree of emotional intelligence and the degree of decision-making 
 

 


